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STYRELSEN HAR ORDET

Delaktighet

Ulla-Britt Andersson är läkare och hängiven amatörbotanist. I sitt 
arbete i SBF:s styrelse ansvarar hon bland annat för Årets växt och 
temaexkursionerna.

”Varför lägger du ner så mycket tid på växter?”  
Känns frågan igen? Ofta får jag den från arbetskamrater 
eller personer i bekantskapskretsen. Ja, varför tillbringar 

jag det mesta av min fritid med att inventera och leta rara växter 
och svampar? Det finns förstås inget enkelt svar men för min del 
har intresset funnits sedan barnsben. Det är en förhållandevis billig 
hobby, åtminstone så länge man håller sig på hemmaplan. Många 
positiva hälsoeffekter kommer på köpet. Man får en massa motion 
och frisk luft, samtidigt som man behåller sin smidighet genom ta 
sig över eller under alla elstängsel som numera omgärdar intressanta 
betesmarker. Sällan behöver man fundera över vad man ska företa 
sig på fritiden. Det finns alltid outforskade miljöer att besöka.

Genom att tvingas hålla 114 olika artkaraktärer för släktet Carex 
i huvudet får man dessutom en välbehövlig hjärngympa! Modern 
forskning har visat att detta motverkar demenssjukdom. 

Synen är viktig för en botanist. Att ta in de olika gröna nyanserna 
i ett bestånd med sju olika daggkåpor gör att man finslipar blicken 
och skärper förmågan. Men även övriga sinnen tränas: Lukten av en 
solvarm tallskog, ljudet från höskallrans mogna frökapsel, smaken 
hos mogna smultron och känslan hos fodervallörtens sträva borst.

Just kontakten med naturen är viktig för dagens stressade män-
niskor. Där finns möjlighet till reflektion och tid att formatera hård-
disken i hjärnan. Betänk att vi genetiskt härstammar från ett samlar- 
och jägarsamhälle. Det är kanske därför man blir så lycklig när man 
i ett öländskt hässle finner mängder med blek kantarell?

Men den allra bästa utmaningen är att gå ut på en okänd lokal 
och tänka: ”Här borde arten X finnas”. När jag finner just denna 
växt eller svamp faller pusselbitarna på plats och jag känner mig del-
aktig i naturen.



Genom bildandet av nätverk kan många personer samverka om 
ett intresseområde. När alla dessa människor sedan agerar i en fråga 
blir resultatet kraftfullt. Vad kan vara bättre än nätverket med de 
snart 3000 likasinnade i Svenska Botaniska Föreningen? Jag ser näs-
tan dagligen bevis på hur viktig kunskapen om floran är när beslut 
om exploateringar ska fattas av kommuner och länsstyrelser. Ofta är 
det vi ”amatörer” som bidrar till den kunskapsbank som olika myn-
digheter lutar sig mot i sitt beslutsfattande.
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Jag vill passa på att tacka 
de lokala botaniska för-
eningarna och alla flitiga 
inventerare för alla uppgif-
ter som ni samlat in under 
åren om till exempel maj-
viva, skogsklocka och 
andra Årets växter. Har 
du förslag på arter som du 
tycker vi borde fokusera 
extra på ska du höra av dig 
till mig. Det ska helst inte 
vara en redan rödlistad 
art då de förhoppningsvis 
ändå får extra uppmärk-
samhet av floraväktarna.

När det gäller våra 
temaexkursioner tar jag 
också tacksamt emot för-
slag. Har du något släkte 
eller någon grupp som 
du tycker förtjänar extra 
uppmärksamhet? Vet du 
dessutom någon person 
som skulle vara lämplig 
som ledare är det extra 
värdefullt. De senaste åren 
har vi ägnat oss åt maskro-
sor, björnbär, kransalger, 
rosor, vattenväxter, orm-
bunkar och dunörter.


